
 

 

Utlåtande över RAS för prazský krysarík 

 
 

 

Undertecknad har på SKK/AKs uppdrag granskat Svenska Prazský Krysarík Klubbens 

avelsstrategi för prazský krysarík. 

 

Strategin är väl genomarbetad och korrekt förankrad i klubben.  

RAS-dokumentet beskriver en hundtyp med mycket gammal historia, men som erkänts som 

ras först för ett par decennier sedan. Rasen har funnits i Sveriges bara några få år, men ändå 

hunnit få en stor vänkrets.  

Helt naturligt finns inte ännu all kunskap om rasens hälsoläge. De mål och strategier som 

angivits är inriktade på kunskapsinsamling och informationsspridning, vilket är helt rimligt. 

Svårigheterna med att hantera en ung populär ras beskrivs väl och klubben synes mycket 

medveten om farorna med inavel och matadoravel. Men kanske vore det lämpligt att 

konkretisera både mål och strategier vad gäller den genetiska variationen, t.ex. att sätta 

maxgränser för enskild kulls inavelsgrad, ange mål för rasen som helhet, och hitta vägar att 

begränsa enskilda hundars inflytande?   

Det anges i RAS att man inte vet hur många hundar med ofullständig stamtavla som 

importerats till Sverige. Det borde inte vara svårt att kontrollera hur ”långa” stamtavlor de 

svenska hundarna har. Om en stor andel av hundarna med ”korta” stamtavlor gått i avel finns 

risk att man underskattar den verkliga inavelsgraden i rasen.   

Några formuleringar runt patellaluxation är lite otydliga och kan behöva ses över. 

 

 

Lycka till med ert fortsatta avelsarbete! 

 

Färgelanda den 25 maj 2010 

 

Anna Uthorn 

 


